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Zápis ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty 
Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích č. 01/2025  

ze dne 21. února 2025 

 

*JUCBX00PKQWE* 
PID: JUCBX00PKQWE 

Č. j.: JU/2025/003549 

 
 

Přítomní (bez titulů, abecedně): 

Martin Dvořák, Václav Grubhoffer, Martin Kaplický, Kateřina Kovářová, Teodor 

Laketić, Hynek Látal, Marie Račáková, Tereza Vozabulová, Vera Kaplická Yakimova 

Nepřítomní (bez titulů, abecedně): Petr Kos, František Šulista (omluveni)  

Hosté (bez titulů, abecedně): 

 

Zapisovatel: Martin Dvořák  

Ověřovatelé: Martin Kaplický, Václav Grubhoffer 

Skrutátoři: Hynek Látal, Tereza Vozabulová 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení  

2. Disciplinární komise  

3. Různé 

4. Závěr 

 

 

Ad 1) 

Předsedkyně Kaplická Yakimova přivítala všechny přítomné a konstatovala, že senát je 

usnášeníschopný. Následně byli jednomyslně schváleni zapisovatel, ověřovatelé a 

skrutátoři. Jednomyslně byl schválen i program zasedání, k jehož obsahu neměl nikdo z 

přítomných připomínek.  
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Ad 2) 

Předsedkyně AS FF JU jednání o bodu otevřela připomínkou, že přítomný senátor 

Kaplický je navrženým předsedou disciplinární komise, ten senátu a především 

senátorům a senátorce z řad studujících přiblížil práci komise a principy jejího fungování. 

Senátor Grubhoffer otevřel rozpravu poznámkou o tom, že senát někdy dostává 

podněty k jednání, jež by ale měly spíše směřovat na etickou komisi. Předsedkyně 

přislíbila, že tuto skutečnost prověří, zároveň doplnila rozpravu o informaci z 

univerzitního senátu, který v nedávné době projednával funkci ombudsmana či 

ombudsmanky, přesněji řečeno agendu s touto funkcí spojenou. 

 

Po ukončení rozpravy senát přešel k hlasování: 

 

AS FF JU schvaluje OPATŘENÍ DĚKANA Č. 04/2025 ke jmenování Disciplinární komise 

Filozofické fakulty Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích — 8 hlasů pro, nikdo 

proti, 1 se zdržel. 

 

Ad 3) 

Bod Různé otevřela předsedkyně tématem minimálního počtu studujících na povinně 

volitelných předmětech, jež přiblížila především nově zvoleným senátorům a 

senátorkám včetně informací o minulých jednáních AS FF JU na toto téma v minulém 

volebním období. 

 

Senátorka Kovářová přiblížila situaci na Ústavu anglistiky, kde se uvažuje o otevírání 

některých předmětů jednou za dva roky, a sice kvůli enormnímu personálnímu vytížení 

pedagogů a pedagožek na ústavu. Senátor Grubhoffer zdůraznil nutnost velmi dobře 

promýšlet nové akreditace s ohledem na to, jaké předměty zvolit jako povinné a jaké už 

ne – co bude ten který ústav chtít nastavit jako důležitý předmět, by mělo být povinné, 

takový předmět pak bude vyučován každý rok. Senátorka Račáková přiblížila situaci 

studujících, která také není v tomto ohledu úplně ideální – za „oříšek“ považuje 

skutečnost, že na některých fakultách JU je možné upravovat si skladbu předmětů ještě 

těsně po začátku semestru, kdežto na FF momentálně ne. Sylaby některých předmětů 

podle zkušenosti studujících nejsou zcela přesné a především reálné požadavky k 

zápočtu se studující často dozvídají až na prvním semináři – pokud pak student usoudí, 

že v daném semestru už má povinností příliš a chtěl by na povinně volitelný předmět 
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chodit v jiném semestru, kdy by jeho splnění bylo zvládnutelnější, není to možné, 

protože po skončení předzápisu si nelze předmět odepsat. Předsedkyně Kaplická 

Yakimova rozpravu doplnila o informaci přímo ze studijního oddělení, kterou si s 

předstihem zjistila, že když skončí předzápis, dozapsat ani odepsat předměty už 

aktuálně opravdu nejde. Podivení nad touto skutečností vzápětí vyjádřili senátoři Látal 

s Dvořákem. 

 

Rozpravu završila předsedkyně úvahou o tom, že nejlepší by možná bylo to, kdyby senát 

pozval na některé z příštích zasedání děkana a celou situaci včetně možných nápadů na 

její řešení by projednal přímo s ním, a to proto, aby byla dopředu jasná pravidla (včetně 

podmínek pro výjimky apod.). Na tomto zasedání by děkan mohl senátu osvětlit nejbližší 

úkony spojené s chystáním nových akreditací, jak budou přípravy postupovat nebo co 

by si vedení fakulty představovalo, že by si ústavy měly rozmyslet. 

 

Další bod jednání přednesl senátor Grubhoffer a týkal se též agendy senátu minulého 

volebního období, a sice termíny zápočtů a odevzdávání bakalářských a diplomových 

prací, tedy možnosti jejich posunů apod. Toto téma by měl senát dále s vedením fakulty 

řešit.  

 

Senátor Grubhoffer dále otevřel rozpravu na téma bezpečnostního školení, které v 

nedávné minulosti na fakultě proběhlo. Téma je to podle něj výsostně aktuální a 

důležité, ale školení bylo pouze teoretické (prezentace promítaná vedoucím školení byla 

nepůvodní a pro účely pobytu na FF nevhodná), a nadto hluboce rozpačité. V následné 

rozpravě panovala všeobecná shoda na tom, že školení opravdu nic zásadního 

zaměstnancům FF nepřineslo, ba spíše naopak. Z diskuze vyplynulo, že při budoucím 

jednání senátu s děkanem senát vznese návrh, aby byli zaměstnanci a zaměstnankyně 

FF co nejdříve proškoleni co dělat v případě útoků a dalších podobných krizových situací. 

 

Předsedkyně Kaplická Yakimova dále informovala senát o skutečnosti, že v univerzitním 

senátu je členkou ekonomické komise a proběhne jednání s rektorem ohledně rozpočtu 

univerzity, konkrétně o změně metodiky jeho rozdělování. Důležitá setkání proběhnou 

v březnu, v dubnu by mělo proběhnout projednání a možné schválení, následně má tedy 

v květnu AS FF JU očekávat projednávání fakultního rozpočtu. Jako další novinky z 
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jednání univerzitního senátu zmínila jednání o Škole doktorských studií, chystanou 

rekonstrukci menzy a revitalizaci kampusu. 

 

Předsedkyně dále senátory a senátorky seznámila s podnětem z řad studujících ohledně 

možného pořízení licence ke studentskému používání infrastruktury DeepL. V rozpravě 

zaznělo, že DeepL už je zcela nevhodný, jeho vývoj se zastavil a zcela jej funkčností a 

efektivitou zastínil ChatGPT. Zazněla úvaha, zda neotevřít jednání s vedením fakulty o 

možném širším zpřístupnění licence ChatGPT. Předsedkyně doplnila, že důležitá otázka 

je ovšem to, zda zavádět či nezavádět používání ChatGPT do studijního řádu, což by bylo 

nutné promyslet a některé ústavy k tomu podnikly první kroky. 

 

Jako poslední bod jednání proběhla diskuze o veřejných debatách kolem „Iniciativy za 

kritickou akademii“ a petice „Proti akademickému antisemitismu“. Od posledního 

zasedání AS FF JU byla zveřejněna usnesení AS FF UK a AS FHS UK, čímž vyvstala nutnost 

na dění reagovat. Senát následně jednal a hlasoval o usnesení ve znění:  

 

AS FF JU se důrazně distancuje od agresivní a manipulativní rétoriky petice „Proti 

akademickému antisemitismu“, která neodráží názory všech členek a členů 

akademické obce FF JU. AS FF JU podporuje diskuzi, která je otevřená různým 

stanoviskům a probíhá se vzájemným respektem, bez urážek a osobních útoků. 

 

Usnesení bylo schváleno: 8 hlasů pro, nikdo proti,1 se zdržel. 

 

Do bodu Různé už nikdo žádný další podnět neměl. 

 

Ad 4) 

Předsedkyně Kaplická Yakimova poděkovala zúčastněným za účast a zasedání ukončila. 

 

 

V Českých Budějovicích dne 21.02.2025 
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